

Terres d'étoiles

Domaine Christophe Mittnacht

PINOT GRIS LES PETITS GRAINS



CÉPAGE: 100 % Pinot Gris

SOL

Diverses parcelles de Hunawehr et Ribeauvillé.
Sol marno-calcaire sur muschelkalk.

Age des vignes: 25 ans

Densité de plantation: 5500
pieds/hectares

Travail du sol: labour et enherbement

Rendement: 55 hl/hectare

VINIFICATION / ÉLEVAGE

Vendanges manuelles
Pressurage des raisins entiers
Élevage sur lies en foudre durant 6/9
mois

DÉGUSTATION

Oeil: jaune paille avec des reflets dorés

Nez: fin, complexe, avec des senteurs de fruits frais (mirabelle, poire), une pointe de noisettes grillées, et quelques notes fumées.

Bouche: L'attaque en bouche est franche et précise. La structure est soyeuse et tendue par une élégante fraîcheur. Ce Pinot Gris se goûte quasiment sec. Les saveurs rappellent à nouveau les fruits de nos vergers (coings, pommes).

Accord mets et vins:

Grâce à son équilibre et ses arômes, ce vin présente une énorme palette d'accords. Terrines de viande, poissons, viandes blanches et rôtis en sauce, plats exotiques et épicés, fromages mi-forts.

GRAPE VARIETY: 100% Pinot Gris

SOIL

Various plots of Hunawehr and Ribeauvillé.
Marl-limestone soil on muschelkalk.

Age of vines: 25 years

Planting density: 5500 vines / hectares

Tillage: plowing and grassing

Yield: 55 hl / hectare

VINIFICATION / AGING

Manual harvest

Pressing whole grapes

Aging breeding on lees in lightning for 6/9
months

TASTING

Eye: straw yellow with golden reflections

Nose: fine, complex, with scents of fresh fruit (plum, pear), a touch of toasted hazelnuts, and some smoky notes.

Mouth: The attack on the palate is frank and precise. The structure is silky and stretched by an elegant freshness. This Pinot Gris tastes almost dry. The flavors are again reminiscent of the fruits of our orchards (quinces, apples).

Food & wines pairing:

Thanks to its balance and its aromas, this wine presents an enormous palette of pairings: terrines of meat, fish, white meats and roasts in sauce, exotic and spicy dishes, medium-strong cheeses.